DOI: 10.18572/2072-4179-2021-2-46-48

ОБСТОЯТЕЛЬСТВА, ИМЕЮЩИЕ ЗНАЧЕНИЕ ДЛЯ РАССМОТРЕНИЯ И РАЗРЕШЕНИЯ СПОРОВ О НАСЛЕДОВАНИИ

CIRCUMSTANCES OF IMPORTANCE FOR REVIEW AND RESOLUTION OF INHERITANCE DISPUTES



БЕСПАЛОВ ЮРИЙ ФЕДОРОВИЧ,

заведующий кафедрой авторского права, смежных прав и частноправовых дисциплин Российской государственной академии интеллектуальной собственности (РГАИС), доктор юридических наук, профессор, председатель Владимирского областного суда в отставке nksmgs@mail.ru

BESPALOV YURIY F.

Head of the Department of Copyright, Related Rights and Private Law Disciplines of the Russian State Academy of Intellectual Property (RSAIP) LL.D., Professor

Presiding Judge Emeritus of the Vladimir Regional Court

В статье представлены обстоятельства, имеющие значение для рассмотрения и разрешения споров о наследовании, которые поделены на две группы: 1) обстоятельства, касающиеся квалификации правоотношения, правового статуса участников правоотношения, правового режима наследства, по поводу которого возник спор; 2) обстоятельства, определяющие специфику спора, особенности наследственного конфликта. Обстоятельства, имеющие значение для дела, определяются судом по каждому делу с учетом предмета и оснований иска; существа возражений; правил, установленных статьей, подлежащей применению; особенностей правового статуса участников спора; специфики правового режима наследства и других требований, установленных нормативными правовыми актами, нормами нравственности, обычаями.

Ключевые слова: наследственный спор, обстоятельства, имеющие значение для дела, правовой статус, правовой режим.

The article presents the circumstances that are important for the consideration and resolution of disputes on inheritance, which are divided into two groups: 1) circumstances concerning the qualification of the legal relationship, the legal status of the participants in the legal relationship, the legal regime of inheritance, over which the dispute arose; 2) the circumstances that determine the specifics of the dispute, the features of the hereditary conflict. Circumstances relevant to the case are determined by the court in each case, taking into account the subject and grounds of the claim; the substance of the objections; the rules established by the article to be applied; peculiarities of the legal status of the parties to the dispute; the specifics of the legal regime of inheritance and other requirements established by regulatory legal acts, moral norms, customs.

Keywords: hereditary dispute, circumstances relevant to the case, legal status, legal regime.